
PROTOKÓŁ Nr XIV/19
SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA

z 2 sierpnia 2019 r.
odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta Kamienna Góra

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 14.05

Obecnych na Sesji – 12 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta (BM) Janusz Chodasewicz.

Obsługa radcowska – adw. Rajmund Kietliński

Ad.1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miasta (RM) Janusz Jarosz.

Przewodniczący  RM powitał  radnych  Rady  Miasta,  Burmistrza  Miasta,  kierowników
miejskich jednostek administracyjnych, pracowników Urzędu Miasta, mieszkańców i lokalne
media. 

Przewodniczący  RM  przedstawił  zgromadzonym  klauzulę  informacyjną  o  przetwarzaniu
danych osobowych na Sesji  Rady Miasta i  jednocześnie dodał,  iż  pełna jej  treść została
umieszczona przed wejściem na Salę Witrażową i jest też dostępna na stronie BIP Urzędu
Miasta.

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 12 radnych na 15 ustawowego składu
Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały.

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.

3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wskazania  wstępnego  miejsca  lokalizacji  nowego
przystanku komunikacyjnego na drodze powiatowej przy ul. S. Staszica w Kamiennej
Górze.

4. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy
finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2019 rok.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji we

Wrocławiu informacji o kandydatach na ławników sądowych.

7. Zamknięcie Sesji.

Przewodniczący RM J. Jarosz  zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić jakieś wnioski dotyczące
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zmian w porządku obrad?

1) Przewodniczący RM  poinformował, że dnia 30 lipca 2019 r.  BM złożył do Biura Rady
Miasta  pisemny wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  punktu:  „Podjęcie  uchwały
w  sprawie  ustanowienia  regulaminu  targowiska  miejskiego  „Mój  Rynek”  w  Kamiennej
Górze”. /zał. Nr 2 do protokołu/.

Przewodniczący RM poddał ww. wniosek pod głosowanie, w wyniku którego Rada Miasta
Kamienna  Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  12  głosach  „za”  wyraziła  zgodę  na  wprowadzenie
ww. punktu do porządku obrad.

Przewodniczący RM  poinformował, iż przedmiotowy projekt uchwały będzie procedowany
w punkcie nr 4 porządku obrad. Natomiast dotychczasowe punkty, zmienią swoją numerację
o jeden w górę.

2)  Przewodniczący RM  poinformował, że dnia 30 lipca 2019 r.  BM  złożył do Biura Rady
Miasta kolejny pisemny wniosek /zał. Nr 3 do protokołu/ o wprowadzenie do porządku obrad
jeszcze dwóch punktów tj.:

a)  „Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Parafii
Rzymsko-Katolickiej pw. św. ap. Piotra i Pawła zabytku ruchomego”;
b) „Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego
planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  położonego  w  rejonie  ulic:
H. Sienkiewicza, L. Waryńskiego i W. Broniewskiego w Kamiennej Górze”.

Ad. a) Przewodniczący RM poddał pod głosowanie pierwszą część wniosku o wprowadzenie
projektu dotyczącego nieodpłatnego przejęcia zabytku ruchomego, w wyniku którego Rada
Miasta  Kamienna  Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  12  głosach  „za”  wyraziła  zgodę  na
wprowadzenie ww. punktu do porządku obrad.

Przewodniczący RM  poinformował, iż przedmiotowy projekt uchwały będzie procedowany
w punkcie nr 5 porządku obrad. Natomiast dotychczasowe punkty, zmienią ponownie swoją
numerację o jeden w górę.

Ad. b)  Przewodniczący RM poddał pod głosowanie drugą część wniosku o wprowadzenie
projektu dotyczącego przystąpienia do opracowania zmiany planu przestrzennego, w wyniku
którego Rada Miasta Kamienna Góra jednogłośnie, tj. przy 12 głosach „za” wyraziła zgodę na
wprowadzenie ww. punktu do porządku obrad.

Przewodniczący RM  poinformował, iż przedmiotowy projekt uchwały będzie procedowany
w punkcie nr 6 porządku obrad. Natomiast dotychczasowe punkty, zmienią ponownie swoją
numerację o jeden w górę.

Nikt więcej nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.

Ad.3.     Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji  nowego  
przystanku komunikacyjnego na drodze powiatowej przy ul. S. Staszica w Kamiennej
Górze

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawiła Kierownika  Wydziału  IOŚ  Urzędu
Miasta w/m Magdalena Bręśkiewicz.
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Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Radny Bogdan Wągrowski  zwrócił  się z prośbą o przedstawienie kosztów tego zadania
i jednocześnie zapytał, czy zarządca drogi wyraził zgodę na lokalizację przystanku?

Kierownik Wydziału IOŚ  poinformowała, iż w lipcu br. wpłynął do Urzędu Miasta wniosek
Starostwa Powiatowego o wskazanie wg naszego uznania wstępnych miejsc przystanków na
drogach,  które  nie  są  w  zarządzie  miasta.  Na  podstawie  tego  został  zaproponowany
przystanek  przy  ul.  S.  Staszica,  gdyż  będzie  on  obsługiwał  miejsce  zatrzymywania  się
pojazdów komunikacji miejskiej. Odpowiedziała również, że w ramach kosztów Powiat będzie
we  własnym  zakresie  musiał  sporządzić  projekt  nowej  organizacji  ruchu,  który  będzie
uwzględniał  zaproponowaną  zmianę.  Po  zatwierdzeniu  projektu  przez  Zarząd  Powiatu,
będzie należało ustawić znak pionowy D-15 informujący o miejscu zatrzymywania się. Koszt
tego będzie wynosił w granicach 300 zł.

Nikt więcej nie zgłosił  uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miasta Kamienna
Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  12  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XIV/67/19  w  sprawie
wskazania  wstępnego miejsca lokalizacji  nowego przystanku komunikacyjnego na drodze
powiatowej przy ul. S. Staszica w Kamiennej Górze – zał. Nr 4 do protokołu.

Ad.4.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  regulaminu  targowiska  miejskiego  
„Mój Rynek” w Kamiennej Górze

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawiła Kierownika  Wydziału  IOŚ  Urzędu
Miasta w/m Magdalena Bręśkiewicz.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna  Góra
jednogłośnie, tj. przy 12 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XIV/68/19 w sprawie ustanowienia
regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Kamiennej Górze – zał. Nr 5 do protokołu.

Ad.5.    Podjęcie uchwały w sprawie   wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Parafii  
Rzymsko-Katolickiej pw. św. ap. Piotra i Pawła zabytku ruchomego

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Radny  Jacek  Bruździak  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  oczekiwała  od
dłuższego  czasu  na  kosztorys,  który  został  przedstawiony  na  wczorajszym  posiedzeniu.
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Nadmienił,  że po zapoznaniu się z planowanymi wydatkami, projekt uchwały został  przez
Komisję zaopiniowany pozytywnie.

Radny Wiesław Sobiechowski przypomniał, że projekt ten był odrzucany dwukrotnie przez
Radę Miasta,  z  uwagi  na  brak  przedstawienia  kosztorysu prac  związanych  z  restauracją
pomnika  św.  Jana  Nepomucena.  Zaznaczył,  iż  takie  działanie  okazało  się  słuszne,  gdyż
w pierwotnym założeniu przedstawiano radnym ustną informację o kosztach renowacji  na
poziomie 12-15 tys. zł. Po sporządzeniu kosztorysu wyszło jednak, że prace z tym związane
będą się  kształtować na poziomie 30 tys.  zł.  Uznał,  iż  posądzanie radnych o brak chęci
do  wykonania  tego  zadania  było  nieuprawnione  i  podkreślił,  iż  dostarczenie  kosztorysu
przyspieszyłoby  podjęcie  przedmiotowej  uchwały,  o  czym informowali  radni  na  spotkaniu
z Burmistrzem. Podkreślił,  iż  konkretna kwota z kosztorysu dała jasny obraz koniecznych
do  wydatkowania  środków  finansowych  z  budżetu  i  uchroniła  przed  koniecznością
wielokrotnego  zwiększania  środków  na  ten  cel,  jakby  był  niedoszacowany.  Wyraził
zadowolenie z przedstawienia radnym konkretnych kosztów.    

BM wyjaśnił, iż nikt z Urzędu Miasta nie chciał radnych wprowadzić w błąd, jak przedstawiał
koszt renowacji pomnika na poziomie 12-15 tys. zł. Wpływ na tą wycenę miał bardzo długi
czas, jak ubiegł od początku starania się o odzyskanie pomnika, do chwili obecnej i zmiana
kosztów. Przedstawiający na sesji majowej ten temat Pan R. Kotowicz miał wycenę sprzed
kilku lat, która uległa dużej zmianie. Obecnie jednak radni uzyskali właściwą wycenę, która
zagwarantuje radnym brak możliwości przekroczenia kosztów. 

Radny  W.  Sobiechowski  sprostował,  że  nie  chodziło  mu  w  wypowiedzi  o  podkreślenie
sytuacji  wprowadzania  radnych w błąd,  ale  o  uzyskanie  realnych  kosztów w wycenie  za
renowację pomnika. Zgodził się z tym, że cała procedura przejęcia pomnika trwała kilka lat,
o czym informował Pan R. Kotowicz. Niemniej jednak radni nie byli przekonani do takiej sumy
kosztów i chcieli uzyskać bieżącą wycenę. 

Nikt więcej nie zgłosił  uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miasta Kamienna
Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  12  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XIV/69/19  w  sprawie
wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. św. ap. Piotra
i Pawła zabytku ruchomego – zał. Nr 6 do protokołu.

Ad.6. Podjęcie   uchwały w sprawie   przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego  
planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  położonego  w  rejonie  ulic:
H. Sienkiewicza, L. Waryńskiego i W. Broniewskiego w Kamiennej Górze

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Kierownika  Biura  Architekta  Miasta
Urzędu Miasta w/m Andrzej Omachel.

Wiceprzewodnicząca RM Violetta Majak  wyraziła zadowolenie z faktu, iż dzięki  zmianie
tego  planu  przestrzennego  będzie  możliwe  usadowienie  budynku  wielorodzinnego  w  tej
części miasta. Dodała, że wszyscy radni popierają ten pomysł, ale jednocześnie zgłaszają
chęć zmiany i przesunięcia linii zabudowy w stronę budynku Starostwa Powiatowego. Dzięki
temu pojawi się możliwość zwiększenia liczby mieszkań w budynku wielorodzinnym i budowy
większej liczby kondygnacji, która będzie dostosowana do wysokości zabudowy starostwa.
Zaznaczyła przy tym, iż pomysł przesunięcia tej linii zabudowy pozwoli na uniknięcie konfliktu
z  mieszkańcami  budynku  wielorodzinnego  przy  ul.  Wł.  Broniewskiego,  których  okna  są
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skierowane na obecną bazę Spółki Mieszkaniowej. Za przykład sytuacji konfliktowej podała
budowę budynku mieszkalno-usługowego przy ul. M. Skłodowskiej-Curie przez firmę H.G.I.
Komorowscy.  Dodała,  że  radni  chcieliby  również  w  tym rejonie  usytuowania  nowej  drogi
dojazdowej,  która  powinna  przebiegać  po  obecnym  trakcie  pieszym,  między  budynkiem
Sanepid-u i zabudowaniami przy ul. L. Waryńskiego. Podkreśliła również chęć, aby w nowym
planie  przestrzennym został uwzględniony odpowiedni wskaźnik terenów zielonych i zostały
zachowane  drzewa,  które  tam  rosną.  Poinformowała,  że  propozycja  radnych  dotyczącą
przesunięcia linii zabudowy umożliwiłaby również wygospodarowanie miejsca na plac zabaw
dla osób użytkujących tą część miasta. Wyraziła przy tym obawę, iż proponowane zmiany
planu  wpłyną  na  ograniczenie  miejsc  parkingowych  w  tym  rejonie.  Radni  zasugerowali,
aby ten problem rozwiązać poprzez zapewnienie miejsc garażowych i postojowych nie tylko
w   trakcie  głębokości  budynku.  Takie  rozwiązanie  umożliwiłoby  pozostawienie  swoich
pojazdów w tym rejonie  osobom, które nie zamieszkiwałyby w tym budynku. Nadmieniła,
że radni w swych propozycjach wyrazili  również chęć przeniesienia toalety miejskiej, która
może  nie  zostać  przewidziana  w  planach  inwestora.  Natomiast  jeśli  pojawi  się  taka
możliwość,  to  należałoby  ją  pozostawić  w  dotychczasowym  miejscu.  Podkreśliła,
iż z propozycji radnych najważniejsze jest uzyskanie dzięki zmianie linii zabudowy większej
liczby mieszkań.  

Radny  B.  Wągrowski  zapytał,  czy  Prezes  Zarządu  Spółki  Mieszkaniowej  został
poinformowany o planach inwestycyjnych miasta na obecnej bazie spółki, czy spółka posiada
pieniądze na przeniesienie bazy oraz czy decyzja ta nie zaszkodzi sytuacji finansowej SM?
Stwierdził  przy tym, że obecnie nie  są znane koszty takiego przedsięwzięcia,  ani  też nie
zostało zaplanowane miejsce na nową bazę SM.

Kierownik BAM  wyraził zadowolenie z faktu, iż tak szczegółowe wnioski do zmiany planu
przestrzennego zostały przedstawione przez radnych na posiedzeniach Stałych Komisji Rady
Miasta.  Wnioski  te  kierunkują  bowiem  proces  planistyczny  i  sam  projekt  uchwały.
Jednocześnie poinformował, że zgodnie z zaleceniem radnych wszystkie plany wstępne będą
przedstawiane radnym, przed etapem opiniowania i  uzgodnień, co zostało już poczynione
w ubiegłym tygodniu. Przypomniał, że zgodnie z obowiązującym planem baza spółki również
powinna  zniknąć  do  struktury  zabudowy,  jaka  miałaby  się  pojawić  nawet  na  podstawie
opracowania  planistycznego  obecnie  obowiązującego.  Dodał,  że  szczegóły  były
przedstawiane radnym na posiedzeniach Stałych Komisji.  Zaznaczył, iż prognozę skutków
finansowych można sporządzić do tych elementów, dla których wprowadza się zmiany. Nie
jest jednak możliwe sporządzenie kosztów przeniesienia bazy obsługi spółki, gdyż związane
jest  to  z  definicją  w  zakresie  programu  funkcjonalno-użytkowego,  rzeczywistymi
powierzchniami jakie są potrzebne dla takiej bazy w nowej strukturze i lokalizacji. Podkreślił,
że w tym zakresie plan przestrzenny nie będzie się mógł wypowiedzieć 

BM podkreślił, że główną ideą jest jak najlepsze wykorzystanie tego terenu, gdyż podobnych
lokalizacji nie ma już prawie w ogóle w centrum miasta. Zaznaczył, iż plan przestrzenny jest
zmieniany  w  taki  sposób,  aby  było  możliwe  uzyskanie  w  tym  rejonie  80-100  mieszkań.
Założenie to jest doskonale znane radnym. Poinformował, iż koszty przeniesienia bazy spółki
są obecnie na etapie uzgadniania, jak również ustalane jest miejsce na tą bazę. Wczoraj
w  tym  temacie  były  prowadzone  rozmowy  z  Prezesem  Zarządu  PKS  o  możliwości
umiejscowienia w granicach PKS takiej bazy. Dostępny jest tam teren o powierzchni ok. 4 ha,
który mógłby być w części udostępniony na zasadzie porozumienia, a nie czysto komercyjnej.
Podkreślił,  iż  jego  zdaniem  jest  to  idealne  miejsce  na  bazę  spółki,  która  powinna  się
znajdować  na  obrzeżach  miasta.  Natomiast  obsługa  interesanta  powinna  pozostać
w  obecnym  budynku.  Dodał,  że  dzięki  tym  posunięciom  udało  by  się  rozwiązać  ten
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archaiczny temat,  który niestety  wiąże się  ze znacznymi  kosztami  bieżącego utrzymania.
Poinformował,  że  obecna  baza  generuje  znaczne  koszty,  gdyż  np.  ostatnio  nastąpiła
konieczność wzmocnienia walącego się muru jednego z obiektów. Remont wyniósł ok. 40 tys.
zł. Wyjaśnił, że na tej bazie znajdują się jeszcze inne sprawy, które generują znaczne koszty.
Po ich zsumowaniu może się okazać, że tańsze będzie wybudowanie nowego obiektu bazy.
Zaznaczył, iż po wyprowadzeniu bazy SM pojawi się miejsce, w którym wiele osób będzie
zainteresowanych mieszkaniem. Jednocześnie poinformował,  iż  ma inną koncepcję co do
proponowanego  przez  radnych  placu  zabaw  w  tym  rejonie.  Uznał  za  bardziej  właściwe
wykorzystanie znacznego terenu przy ul. Spacerowej, na którym mógłby powstać plac zabaw
z prawdziwego zdarzenia,  obsługujący cały  ten rejon miasta.  Dodał,  że budowa budynku
wielorodzinnego w tej części miasta nie odbędzie się ze stratą dla rosnących tam drzew, ani
ze stratą dla dzieci i przyszłych pokoleń. Głównym celem jest wybudowanie wielu mieszkań w
tym rejonie miasta.

Radny  B.  Wągrowski  zgodził  się  z  pomysłem  przeniesienia  bazy  spółki,  ale  wyjaśnił,
iż chodziło mu o poinformowanie radnych, czy Prezes Zarządu SM jest na takie działanie
przygotowany? Dodał, iż na chwilę obecną nie jest znana opinia prezesa w tym temacie, ani
czy spółka posiada stosowne środki na ten cel. Zaznaczył, iż jeśli  Rada Miasta podjęłaby
stanowczą decyzje w tej sprawie, to wówczas pojawi się pytanie czy SM jest zabezpieczona
finansowo na taką okoliczność?

BM  poinformował, iż rozmowy z Prezesem Zarządu SM w tym temacie są prowadzone od
dawna. Są rozważane dwie lokalizacje dla nowej bazy spółki, ale obecnie jest za wcześnie na
przedstawianie  szczegółów w tym zakresie.  Dodał,  że  zostanie  wybrana taka lokalizacja,
która  będzie  się  wiązała  z  jak  najmniejszymi  kosztami  dla  nas.  Zaznaczył,  iż  nie  jest
przewidziane pozyskanie terenu pod bazę na zasadach komercyjnych, gdyż byłby to zbyt
duży wydatek dla spółki. Szczegółowe koszty nie są jednak obecnie znane przez żadną ze
stron, bo jest na to za wcześnie. Jak będą już wiadome i temat „dojrzeje”, to Rada Miasta
otrzyma takie  dane.  Rozważane  jest  zaciągnięcie  przez  spółkę  kredytu  na  ten  cel,  albo
poszukiwanie środków na tą inwestycję przez miasto. Baza bowiem powinna wyglądać jak
z XXI w., a ludzie tam pracujący powinni mieć normalne warunki do pracy. Określił ogólnie,
iż koszt tego przeniesienia nie będzie się kształtował w milionach złotych, ale też nie będzie
wynosił np. 10 tys. zł. 

Kierownik  BAM  wyjaśnił,  iż  plan  przestrzenny  nie  definiuje  spraw  własnościowych  i  nie
rozstrzyga kierunku, w którym skierują się sprawy. Przypomniał jednak, że żaden kierunek nie
będzie rozstrzygnięty bez decyzji Rady Miasta. Obecnie przy zmianie planu przestrzennego
toczy się dyskusja o poszerzeniu możliwości terenu, i skutkach jakie ono niesie za sobą. 

Wiceprzewodnicząca RM V. Majak zgodziła się z głównym celem, o którym wspomniał BM
i  jednocześnie  przypomniała,  że  radni  we  wnioskach  zgłosili  propozycje,  dzięki  którym
powstałoby w tym rejonie jeszcze więcej mieszkań. Nadmieniła, że taki budynek uatrakcyjni
również samo miasto i  pozwoli  na związanie się z Kamienną Górą osobom przyjezdnym.
Uznała  jednak,  że  teren  przy  ul.  Spacerowej,  o  którym  wspomniał  BM  na  plac  zabaw
powinien  spełniać  swoją  dotychczasową  funkcję,  gdyż  jest  obecnie  dzierżawiony  przez
wspólnotę.  Jego  odebranie  będzie  wsadzeniem  „kija  w  mrowisko”.  Zaznaczyła  również,
że  plac  przy  projektowanym  budynku  byłby  możliwy  do  uzyskania  i  nie  generowałby
kolejnego konfliktu. Podkreśliła również wagę budowy drogi dojazdowej do budynku, która
umożliwiłaby  normalną  obsługę  samochodów  tam  parkujących.  Ponadto  zauważyła,
że  należałoby  poddać  ponownej  analizie  propozycję  usytuowania  dojścia  do  budynku
od strony ul. Wł. Broniewskiego, czy nie ograniczy ono ruchu w tym terenie. 
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Nikt więcej nie zgłosił  uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miasta Kamienna
Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  12  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XIV/70/19  w  sprawie
przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
terenu  położonego  w  rejonie  ulic:  H.  Sienkiewicza,  L.  Waryńskiego  i  W.  Broniewskiego
w Kamiennej Górze – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad.7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy
finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna  Góra
jednogłośnie, tj. przy 12 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XIV/71/19 zmieniającą uchwałę
w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra
– zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.8.    Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2019  
rok

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna  Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  12  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XIV/72/19 w  sprawie  zmian
w budżecie miasta Kamienna Góra na 2019 rok – zał. Nr 9 do protokołu.

BM zabrał głos i podkreślił, iż kwota 4 mln. zł dodatkowych dochodów wprowadzona przez
Radę  Miasta  do  budżetu  jest  rzadkim  zjawiskiem  w  Kamiennej  Górze.  Pozwoli  ona  na
realizację kilku zadań inwestycyjnych, które były ujęte w planie, ale groził im brak realizacji.
Jako przykłady podał remont II odcinka ul. Cegielnianej i remont części ul. Jedwabnej. Środki
te pozwolą również na realizację zadań zgłoszonych przez mieszkańców w ramach budżetu
obywatelskiego w ubiegłych latach, które nie mogły być wykonywane przez Urząd Miasta
z  różnych  przyczyn.  Wyraził  wolę  częstszego  przedstawiania  takich  uchwał  radzie  do
podjęcia. Zaznaczył, iż pozyskanie tych środków było możliwe dzięki dodatkowym wnioskom
i  działaniom  pracowników  Urzędu  Miasta.  Stwierdził,  że  tych  funduszy  nie  starczy  na
realizację wszystkich zadań ujętych w budżecie, ale dzięki nim nie trzeba będzie powtarzać
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w mieście, że nas na nic nie stać. Dodał, że obecnie trwają kolejne konkursy, które pokażą
nam  czy  uda  się  wykonać  inne  zadania.  Przypomniał  również,  iż  do  tych  dodatkowych
dochodów doszła jeszcze kwota 900 tys. zł, jako dotacja z Ministerstwa Kultury na remont
i  wyposażenie  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej.  Łącznie  dało  to  nam  już  prawie  5  mln.  zł
dodatkowych dochodów, co jest  bardzo istotnym zastrzykiem pieniędzy.  Nadmienił,  że po
wprowadzeniu  tych  środków  do  budżetu,  będzie  teraz  czas  na  ogłoszenie  przetargów
i wyłanianie wykonawców. Poinformował także radnych, iż w ostatnich dniach zostały otwarte
oferty na wymianę oświetlenia ulicznego w mieście. Dwie z nich mają zbliżone kwoty do tego,
co zostało przez nas zaproponowane w przetargu. Jeśli po sprawdzeniu formalności okaże
się, że wszystko jest w porządku, to wówczas Gmina Miejska przystąpi do realizacji  tego
dużego  zadania  inwestycyjnego.  Dzięki  temu  uda  nam  się  zmieścić  w  zaplanowanych
kosztach.  Nadmienił  również,  że  na  to  zadanie  otrzymaliśmy  jeszcze  1,5  mln.  zł
dofinansowania zewnętrznego z Aglomeracji Wałbrzyskiej, a aneks do tego został podpisany
w poniedziałek. Na zakończenie podkreślił, że w tej sytuacji trzeba tylko się cieszyć z takiego
obrotu spraw. 

Radny W. Sobiechowski  zapytał, jak wygląda obecnie sprawa remontu sali gimnastycznej
przy Szkole Podstawowej nr 1 i czy czynione są jakieś starania w tym zakresie? Przypomniał,
że przed wyborami do Europarlamentu Wiceminister Edukacji  Marzena Machałek obiecała
przekazać na ten  cel  znaczne środki  finansowe.  Wyraził  zastanowienie,  czy  oprócz tego
zostały poczynione jakieś konkretne działania.

BM odpowiedział, że na bieżąco są prowadzone rozmowy w tym temacie, ale nie odbywają
się  one w szerokim gronie.  Nie mamy obecnie informacji  o tym, jak przebiega dokładnie
procedura oceny wniosków, ani kiedy zostanie zakończona. Wyraził  pogląd, iż zostanie to
rozstrzygnięte niebawem i nadzieję, iż będzie to dla nas ze skutkiem pozytywnym. Wyraził
dalszą  wolę  remontu  tego  obiektu,  po  przychylnym  ustosunkowaniu  się  ministerstwa  do
sprawy dofinansowania remontu sali gimnastycznej przy SP 1. Wyraził lekkie zaniepokojenie
tym,  iż  sprawa  ta  się  przedłuża  i  jednocześnie  stwierdził,  iż  nie  mamy  jako  samorząd
zbytniego wpływu na czas rozpatrywania wniosku. Zaproponował, aby być dobrej myśli w tej
sprawie, która po rozstrzygnięciu na naszą korzyść zobliguje nas do znalezienia dodatkowych
funduszy na remont.

Wiceprzewodnicząca  RM V.  Majak  podkreśliła,  iż  Rada  Miasta  nigdy  nie  wątpiła  w  to,
że pracownicy Urzędu Miasta starają się o pozyskiwanie środków zewnętrznych. Wyraziła
również  wiarę  w  to,  że  uda  się  im znaleźć  kolejne  fundusze  na  inne  zadania,  gdyż  ich
kompetencje są bardzo wysokie. 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji
we Wrocławiu informacji o kandydatach na ławników sądowych

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawiła  Wiceprzewodnicząca  RM  Violetta
Majak.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
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Przewodniczący  RM stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna  Góra
jednogłośnie, tj. przy 12 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XIV/73/19 w sprawie zasięgnięcia
od Komendanta Wojewódzkiego Policji we Wrocławiu informacji o kandydatach na ławników
sądowych – zał. Nr 10 do protokołu.

BM przedstawił zgromadzonym dwie informacje dotyczące:
1) łącznika drogi 367 z planowaną drogą ekspresową S-3 – Przypomniał, że po publikacji

internetowych wpisów nt. planowanego przebiegu tej trasy, podniosły się liczne głosy
sprzeciwu  mieszkańców  wsi  Ptaszków.  Zaznaczył,  że  architekt  miasta  wspólnie
z pracownikami gminy wiejskiej dokonali korekty tej trasy i takie stanowisko zostało
wysłane przez władze Kamiennej Góry i gminy wiejskiej do Marszałka Województwa.
Obecnie czekamy na wiążące decyzje dotyczące projektu tej drogi;

2) pożaru  na składowisku odpadów w Lubawce  –  Przypomniał,  że  po  tym zdarzeniu
pojawiły się artykuły w prasie i internecie, które wyrażały obawy i zapytania, czy miał
ten pożar wpływ na nasze zdrowie i stan powietrza. Wówczas też otrzymał informacje
od strażaków, że mieszkańcy są bezpieczni i nie ma zagrożenia dla zdrowia ludzi. Dziś
zaś  otrzymał  dokument  od  Specjalistycznej  Jednostki  Ratownictwa  Chemicznego,
która  w  kilku  miejscach  badała  chmurę  powstałą  na  wysypisku  w  trakcie  pożaru.
W piśmie tym autorytatywnie stwierdzono, iż nie było zagrożenia, przekroczenia norm
i urządzenia nie wykryły substancji szkodliwych dla zdrowia. Uznał jednak, że poprawy
wymaga system ostrzegania mieszkańców przed tego typu zagrożeniami, które często
zdarzają się w nocy.

Przewodniczący  RM  zapytał,  dlaczego  urządzenie  do  pomiaru  zapylenia  powietrza
umieszczone na balkonie Ratusza wykazało przekroczenia, a specjaliści informują w piśmie
o braku zagrożenia?

BM  wyjaśnił,  iż  przedłożony dokument  Specjalistycznej  Grupy Ratownictwa Chemicznego
stanowi niepodważalny dowód na braki przekroczeń jakości powietrza.

Przewodniczący  RM  zaproponował,  aby  dokładniej  przyjrzeć  się  pracy  urządzenia
pomiarowego usytuowanego na budynku Ratusza, bo może wymaga ono lepszej kontroli lub
wymiany.

BM przyjął sugestię do wiadomości.

Ad.10. Zamknięcie Sesji

Po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący RM J. Jarosz zamknął XIV Sesję Rady
Miasta Kamienna Góra w dniu 2 sierpnia 2019 r.

Protokołował:
Arkadiusz Rymer

Przewodniczący Rady

   /-/ Janusz Jarosz
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